
Streda  20. mája 2020 

Zapíš si poznámky a nauč sa ich. 

Slovesá 
- plnovýznamové 

- ohybné slová 

- pomenúvajú, čo osoby, zvieratá a veci robia alebo čo sa s nimi deje 

Určujeme pri nich tieto gramatické kategórie:  

OSOBA a ČÍSLO: jednotné číslo: 1. osoba: ja 

                                                          2. osoba: ty 

                                                          3. osoba: on, ona, ono 

     množné číslo: 1. osoba: my 

                             2. osoba: vy 

                             3. osoba: oni, ony 

     ČAS: prítomný 

               minulý 

               budúci 

 

Teraz si urob tieto cvičenia. Prostredníctvom nich si zopakuj učivo o prídavných menách,   

vo štvrtok Vás čaká test z prídavných mien.  

1. Zaraď prídavné mená ku vzorom (do tabuľky): zvedavý, zajtrajší, pozorná, súci, nočný, 

najmenší 

PEKNÝ CUDZÍ 
-v N sg. je poslednou spoluhláskou  

TVRDÁ SPOLUHLÁSKA alebo 

OBOJAKÁ SPOLUHLÁSKA 

-v N sg. je poslednou spoluhláskou  

MÄKKÁ SPOLUHLÁSKA 

  

  

  

  
 

2. Doplň –i, -í, -y, -ý.  

(Pomôcka: vzor PEKNÝ – všade –ý, iba v N mn. č. –í 

                  vzor CUDZÍ – všade –í,  

                  prípona v I. – vždy -i) 

vesel__ žiak, vesel__ žiaci, súc__ mládenec, od súc__ch mládencov, pozorn__ kamarát, 

s pozorn__m__ kamarátmi, najkratš__ zoznam, rožovolíc__ chlapček 

 

3. Vyskloňuj prídavné meno zelený.     

  



ZELENÝ (vzor pekný) 

Pád Jednotné číslo Množné číslo 

N: 
  

G: 
  

D: 
  

A: 
  

L: 
  

I: 
  

  
 
 

4. Nájdi v texte a vypíš všetky prídavné mená.  

(Pomôcka: pýtame sa na ne otázkami aký/-á/-é, ktorý/-á/-é, čí/-ia/-ie?) 

Silný vietor privial suché lístie. Dnes budem poslušný a milý. Svište sa uložili na zimný 

spánok. Silná a dlhá zima je pre zvieratá náročná.     

 

  

 5. Vystupňuj prídavné mená v tabuľke. 

1. stupeň 2. stupeň 3. stupeň 

základný tvar príd. mena prídavné meno + prípona –šie 

                 alebo prípona -ejšie 

predpona naj- + 2. stupeň 

príd. mena 

malý   

sladký   

veľký   

namáhavý   

 

6. Zaraď prídavné mená k správnemu druhu (akostné, vzťahové – do tabuľky):  

múdry, biely, kakaový, slamený, vysoký, počítačový, čierna 

Prídavné mená – druhy 
 

AKOSTNÉ VZŤAHOVÉ 

-pomenúvajú VLASTNOSŤ (akosť) 

 a FARBU 

-vyjadrujú VZŤAH (k pod. menu),  

z čoho je to vyrobené... 

Aký, -á, -é? 

Ktorý, -á, -é? 

Aký, -á, -é? 

Ktorý, -á, -é? 

-dajú sa stupňovať  

(milý-milší-najmilší) 

-nedajú sa stupňovať 

-majú opozitá  

(slová s opačným významom: vysoký-nízky) 

-nemajú opozitá 

  



Svoje odpovede si skontroluj tu. 

1.  

PEKNÝ CUDZÍ 
-v N sg. je poslednou spoluhláskou  

TVRDÁ SPOLUHLÁSKA alebo 

OBOJAKÁ SPOLUHLÁSKA 

-v N sg. je poslednou spoluhláskou  

MÄKKÁ SPOLUHLÁSKA 

zvedavý zajtrajší 

pozorná súci 

nočný najmenší 
 

2. veselý žiak, veselí žiaci, súci mládenec, od súcich mládencov, pozorný kamarát, 

s pozornými  kamarátmi, najkratší zoznam, rožovolíci chlapček 

3.  

  
  
 
 

 

 

 

 

 

4. silný, suché, poslušný, milý, zimný, silná, dlhá, náročná     

 

  

 5. Vystupňuj prídavné mená v tabuľke. 

1. stupeň 2. stupeň 3. stupeň 

malý menší najmenší 

sladký sladší najsladší 

veľký väčší najväčší 

namáhavý namáhavejší najnamáhavejší 

 

6.  

 

 

ZELENÝ (vzor pekný) 

Pád Jednotné číslo Množné číslo 

N: zelený zelení 

G: zeleného zelených 

D: zelenému zeleným 

A: zeleného zelených 

L: zelenom zelených 

I: zeleným zelenými 

Prídavné mená – druhy 
AKOSTNÉ VZŤAHOVÉ 

múdry kakaový 

biely slamený 

vysoký počítačový 

čierna  


